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SOLECKIÈ

W  p o n i e d z i a ł e k  11  w r z e ś n i a 
w soleckim Ośrodku Sportu i Rekreacji 
odbyły się pierwsze tegoroczne zajęcia 
w  r amach  p ro j ek tu  pn .  „P rog ram 
zapobiegania upadkom dla seniorów 
w województwie kujawsko-pomorskim”, 
będącego jednym z elementów polityki  

Dokończenie na str. 3

zdrowotnej w naszej gminie. Głównym 
celem programu jest zmniejszanie liczby 
upadków i wiążących się z nimi urazów 
u osób powyżej 60 r.ż., zamieszkujących 
na terenie naszego województwa. Jest to 

We wtorek 12 września podsumowano 
zmagania rowerzystów z samorządów 
tworzących  Me t ropo l i ę  Bydgoszcz , 
uczestniczących w tegorocznej edycji 
R o w e r o w e j  S t o l i c y  P o l s k i .  W ś r ó d 
samorządów nasza gmina zajęła III miejsce. 
Na liczniku mieszkańców Solca Kujawskiego 
biorących udział w rywalizacji odnotowano 67 
tys. 992 km. Więcej od solecczan przejechali 
mieszkańcy Osielska (II) miejsce i Białych 
Błót (I miejsce). Statuetkę i dyplom z rąk 
prezydenta Bydgoszczy Rafała Bruskiego 
odebrała burmistrz Teresa Substyk. Miało to 
miejsce podczas uroczystego spotkania na 
Wyspie Młyńskiej. W gronie rekordzistów, 
zresztą nie po raz pierwszy, znalazła się także 
Anna Ostrowska, mieszkanka Przyłubia, 
która w ramach akcji przejechała 3143 km 
i zajęła drugie miejsce w kategorii pań. Jak 

i n f o r m u j e  A .  O s t r o w s k a ,  ł ą c z n i e 
w czerwcowej rywalizacji RSP uczestniczyło 
prawie 180 cyklistów z naszej gminy, a ponad 
dwudziestu przejechało więcej niż tysiąc 
kilometrów.

Korekta w zapisach Wieloletniej 
Prognozy Finansowej, uwzględnienie 
n o w e j  i n w e s t y c j i  o r a z  ś r o d k ó w 
przekazanych do budżetu gminy m.in. na 
pomoc uchodźcom z Ukrainy i darowizny 

na działalność Miejsko – Gminnego 
ośrodka  Pomocy Społecznej  były 
powodem do zwołania nadzwyczajnej sesji 
r a d y  m i e j s k i e j .  O  w s z y s t k i c h 
proponowanych zmianach mówiła Alina 
Kowalska, skarbnik gminy.

D a l s z e  z m i a n y  d o t y c z y ł y 
wprowadzenia kwot z otrzymanych 
subwencji oświatowej i subwencji ogólnej, 
które mają zrekompensować dochody 

Wystartowała
kolejna edycja

W rocznicę agresji ZSRR w 1939 r. 17 
w r z e ś n i a  d e l e g a c j e  u c z e s t n i c z ą c e 
w uroczystości upamiętniającej te wydarzenia 
z ł o ż y ł y  w i ą z a n k i  p o d  P o m n i k i e m 
Niepodległości. Tego dnia, kiedy obchodzony 
jest Dzień Sybiraka, o czym mówił Rafał 
Kubiak, dyrektor muzeum, pamiętaliśmy nie 
tylko o ofiarach wrześniowej agresji, ale także 
o zamordowanych polskich oficerach i Polakach 
deportowanych na Syberię, do Kazachstanu czy 
innych rejonów ZSRR. Za udział w uroczystości 
p o d z i ę k o w a ł  B a r t ł o m i e j  C z a k i , 
przewodniczący rady miejskiej. Dziesięć dni 
później – 27 września – obchodzimy Dzień 
Podziemnego Państwa Polskiego. Po mszy św. 
odprawionej w kościele Św. Stanisława 
o godz.11.00 delegacje złożą hołd żołnierzom 
podz i emia  wa l czącym z  n i emieck im 
okupantem, składając kwiaty pod Pomnikiem 
Żołnierzy Armii Krajowej. Zbiórka delegacji 
przed urzędem o godz. 10.50. Burmistrz 
zarządziła flagowanie budynków użyteczności 
publicznej.

Wrześniowe
uroczystości

Trzecia lokata
dla Solca

Dokończenie na str. 3
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Dyżury aptek

Do 24 WRZEŚNIA
„Wracam do Zdrowia” (ul. Leśna 12)

25 WRZEŚNIA - 1 PAŹDZIERNIKA
„Pod Orłem” (ul. 23 Stycznia 12)

2 - 8 PAŹDZIERNIKA
„Pod Lwem” (ul. Leśna 2)

Solecczanie startują
Do 6 września komitety wyborcze 

miały czas na zarejestrowanie list swoich 
kandydatów na posłów i senatorów 
w  t e g o r o c z n y c h  w y b o r a c h 
parlamentarnych. Jest na nich troje 
mieszkańców naszego miasta. Do sejmu 
kandydują (w kolejności alfabetycznej): 
Karolina Berdysiak, Tomasz Pacek 
i Michał Wojciech Wróblewski.

Utrudnienia w ruchu drogowym
W związku z pracami związanymi 

z montowaniem kolektorów deszczowych 
na terenach sąsiadujących z Wisłą, 
pojawiły się ograniczenia w ruchu 
drogowym. Ulica Do Wisły będzie 
nieprzejezdna do końca września. 
Utrudnienia mogą pojawić się także 
w październiku. Możliwe jest natomiast 
korzystanie z objazdu ulicą Żeglarską.

Muzeum wyróżnione
Muzeum Solca znalazło się w gronie 

laureatów Kujawsko-Pomorskiego 
Muzealnego Wydarzenia Roku. Solecka 
p lacówka  o t rzymała  wyróżn ien ie 

w kategorii Edukacja i Regionalizm za 
p r o j e k t  „ S o l e c  o t w a r t e  m i a s t o ” , 
zrealizowany w 2022 r. Z rąk Sławomira 
Kopyścia, członka zarządu województwa, 
odebrał je pracownik muzeum Łukasz 
Wojtecki .  Wyróżnienia  wręczono 
w  M u z e u m  H a n d l u  W i ś l a n e g o 
w Grudziądzu. Organizatorem konkursu, 
we współpracy z Kujawsko-Pomorskim 
Oddziałem Stowarzyszenia Muzealników 
Polskich, jest Województwo Kujawsko-
Pomorskie.

Zaproszenie
Soleckie muzeum zaprasza na kolejne 

spotkanie z okazji Międzynarodowego 
Dnia Kawy. Tym razem przy malej czarnej 
będzie można wsłuchać się w poezję 
soleckich twórców. Tę kawową ucztę 
zaplanowano na niedzielę 24 września br. 
(godz. 16.00) w sali konferencyjnej 
Muzeum Solca przy Toruńskiej 8.

Nieobsadzony mandat
Okręgowa Komisja Wyborcza nr 28 

w Solcu Kujawskim zawiadamia, że 
w związku z niezgłoszeniem w terminie do 
8  w r z e ś n i a  ż a d n e g o  k a n d y d a t a 
w wyborach  do  rad  powia towych 
Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej, 
głosowania nie przeprowadza się. Mandat 
radnego powiatowego Izby Rolniczej 
powiatu bydgoskiego z gminy Solec 
Kujawski pozostaje nieobsadzony.

Wsparliśmy Bydgoszcz
Nasza gmina wsparła Bydgoszcz w jej 

staraniach o tytuł Europejskiej Stolicy 
Kultury 2029. Jak czytamy w liście 
skierowanym w tej  sprawie przez 
prezydenta Bydgoszczy, wyrażenie 

poparcia dla kandydatury Bydgoszczy ma 
d u ż e  z n a c z e n i e  w  s t a r a n i a c h 
konkursowych i będzie stanowiło realną 
pomoc w zwiększeniu szans na zdobycie 
tytułu.

Niezwykły podarunek
W czwartek 7 września strażacy 

Ochotniczej Straży Pożarnej otrzymali 
niesamowity prezent ufundowany przez 
anonimowego darczyńcę. Dostali oni kod 
do otworzenia skrytki, w której znajdowała 
się paczka z gaśnicą do gaszenia paneli 
fotowoltaicznych PVStop. Jak mówią 
w OSP, jest to sprzęt, który od dłuższego 
czasu chcieli pozyskać. Z jego pomocą nie 
tylko można sprawniej gasić tego typu 
pożary,  a le  t eż  e fek tywnie j  dbać 
o bezpieczeństwo samych strażaków. 
W zbiorniku gaśnicy znajduje się polimer 
na bazie wody, który po nałożeniu blokuje 
światło, eliminując możliwość porażenia 
prądem stałym osób znajdujących się 
w pobliżu instalacji.  Równocześnie 
zastosowana w gaśnicy substancja nie 
niszczy powłoki paneli fotowoltaicznych. 
Dzięki temu podarunkowi niesienie 
pomocy społeczeństwu może stać się 
jeszcze skuteczniejsze.

W skrócie
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Wylęgarnia drobiu Drobex-Agro  
prowadzi wieloletnią działalność na rynku 
drobiarskim. W związku z dynamicznym 
rozwojem naszej firmy poszukujemy:

- pracowników wylęgarni (praca 
zmianowa),

- pracowników działu utrzymania 
ruchu (praca zmianowa).

Tel. kontaktowy 509-796-395.

Jest praca

szczególnie ważne, gdyż „każdego roku 
upadku doświadcza co czwarta osoba 
w wieku podeszłym, a wśród 80-latków 
problem ten dotyka jedną na trzy osoby”. 
Do osiągnięcia założonych efektów 
kluczowe jest dotarcie do jak największej 
liczby osób, dlatego w tym roku na 
aktywizację seniorów zdecydowały się aż 
22 samorządy terytorialne z naszego 
województwa!

Upadki osób starszych stanowią 
poważny problem, którego konsekwencje 
mogą być znacznie poważniejsze niż 
mogłoby się wydawać. Najczęstszymi 
przyczynami upadków są zdarzenia tak 
błahe jak poślizgnięcie się lub pośpiech, 
a wraz z wiekiem wzrasta ryzyko doznania 
p o w a ż n y c h  k o n s e k w e n c j i  z  n i c h 
wynikających. Może dojść m.in. do złamań 
kręgosłupa, miednicy, urazu barku lub 
głowy. Dlatego każdy upadek może okazać 
s i ę  z d a r z e n i e m  d ł u g o t r w a l e 
ograniczającym mobilność. Aby temu 
zapobiec, w ramach programu stawia się na 
ćwiczenia poprawiające koordynację 
ruchową oraz sprzyjające zachowaniu 
odpowiedniej kondycji i ruchliwości 
stawów.

Zainteresowanie programem wśród 

mieszkańców naszej gminy okazało bardzo 
wysokie. Ostatecznie, ze względu na limit 
miejsc oraz wymogi zdrowotne, do wzięcia 
udziału w trzymiesięcznym programie 
ćwiczeń zakwalifikowało się 55 osób. 
Zajęcia będą prowadzone w trzech 
grupach. W porównaniu do wcześniejszych 
edycji programu, w tym roku stawia się nie 
na liczbę ćwiczeń, a na ich intensywność 
i  f u n k c j o n a l n o ś ć .  O d p o w i e d n i o 
dopasowany program treningowy ma 
pomóc seniorom w wykształceniu nawyku 
systematycznego dbania o kondycję 
fizyczną oraz zwiększyć świadomość 
o tym, jak istotną rolę w życiu każdego 
odgrywa ruch.

O tym, jak bardzo potrzebny jest ten 
program, świadczy nie tylko spora liczba 
zgłoszeń, ale także fakt, że wśród 
uczestników znalazły się osoby, dla 
których tegoroczna edycja nie jest 
pierwszą, w której z entuzjazmem biorą 
udział. Zajęcia są prowadzone w bardzo 
miłej atmosferze, co sprzyja także 
integracji wśród uczestników. Jak widać po 
r e l a c j a c h  p a n u j ą c y c h  w ś r ó d 
zainteresowanych programem seniorów, są 
oni zadowoleni nie tylko z bardzo dobrze 
przemyślanego programu ćwiczeń, ale 
także z tego, że mogą nawiązać przyjaźnie 
na lata!

Dokończenie ze str. 1

Wystartowała
czwarta edycja

Projekty list osób uprawnionych do 
z a w a r c i a  u m o w y  n a j m u  l o k a l u 
mieszkalnego na czas nieoznaczony 
i lokalu socjalnego na czas oznaczony będą 

Listy
mieszkaniowe

w y w i e s z o n e  n a  t a b l i c y  o g ł o s z e ń 
w urzędzie miasta w terminie od 29 
września do 13 października br. Uwagi 
i zastrzeżenia do projektów list można 
składać w formie pisemnej w kancelarii 
ogólnej urzędu (parter) w terminie od 16 do 
30 października 2023r. Po rozpatrzeniu 
zgłoszonych uwag i zastrzeżeń oraz ich 
os ta tecznym za twierdzen iu  p rzez 
burmistrza, listy osób zostaną podane do 
publicznej wiadomości poprzez ich 
wywieszen ie  na  tab l icy  og łoszeń 
w terminie do 30 listopada br.

Wyborcy niepełnosprawni o znacznym lub 
umiarkowanym stopniu niepełnosprawności 
oraz ci, którzy najpóźniej w dniu wyborów 
ukończą 60 lat, mają prawo do skorzystania 
z bezpłatnego transportu do najbliższego lokalu 
wyborczego ze swojego miejsca zamieszkania 
lub miejsca podanego we wniosku o dopisanie 
do  sp i su  wyborców w dane j  gmin ie . 
Jednocześnie istnieje też możliwość transportu 
powrotnego z lokalu wyborczego do miejsca, 
w którym dany wyborca rozpoczął podróż. 
Osobom, którym stan zdrowia nie pozwala na 
samodzielną podróż, może towarzyszyć 
opiekun.

Zgłoszenie może być dokonane ustnie, 
pisemnie lub elektronicznie. Wzór można 
znaleźć na stronie Biuletynu Informacji 
Publicznej – www.bip.soleckujawski.pl. 
O godzinie transportu gmina powiadomi 
wyborcę co najmniej 3 dni przed dniem 
głosowania.

Chęć skorzystania z prawa do transportu do 

lokalu lub transportu powrotnego wyborca 
powinien zgłosić gminie do 13 dnia przed 
dniem wyborów tj. do 2 października. Wyborca 
może wycofać swoje zgłoszenie albo 
zrezygnować tylko z transportu powrotnego nie 
później niż na 2 dni przed dniem głosowania. 
Zgłoszenie lub wycofanie zgłoszenia może być 
dokonane ustnie, pisemnie lub elektronicznie.

Zgłoszenia telefonicznie -52 387 01 36, na 
e - mail: solec@soleckujawski.pl .

Na wybory
będzie można dojechać

Dokończenie ze str. 1

powstałe  ze zmniejszenia udziału 
w podatku dochodowym. Jak usłyszeli 
radni, dochody bieżące wzrosną o 4,25 mln 
zł, dochody majątkowe zmaleją o 3 mln, 
uwzględniono także wprowadzone 
przychody w wysokości  3 mln zł 
pochodzące z kredytu bankowego 
zaciągniętego na spłatę wcześniejszych 
zobowiązań i wyemitowanych obligacji. 
Wydatki bieżące są takie same jak bieżące 
d o c h o d y,  w  w y p a d k u  w y d a t k ó w 
majątkowych następuje jedynie ich 
przesunięcie, które nie powoduje zmiany 
i c h  w i e l k o ś c i .  W  z w i ą z k u  z e 
z m n i e j s z e n i e m  d o c h o d ó w 
i niezmienionymi wydatkami należało 
wprowadzić korektę wielkości deficytu 
budżetowego. Wzrasta on o 3 mln zł, 
jednak z uwagi na wcześniej planowaną 
nadwyżkę jego ostateczna wysokość 
wyniesie 1,8 mln zł. Deficyt ten będzie 
sfinansowany  z  nadwyżki  z  roku 
poprzedniego. Zmiany w budżecie 
wynikały również z niedoszacowania 
wydatków na zakup energii. Kierownicy 
jednostek złożyli pisemne wnioski 
o dodatkowe środki. Będą one pochodziły 
z części subwencji ogólnej. 

Była to 73. sesja w tej kadencji i odbyła 
się 19 września.

Zmiana
budżetu

LXXIII SESJA RM
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Równo 100 lat temu powstało pierwsze 
boisko piłkarskie w Solcu Kujawskim. Stało 
s i ę  t o  z  i n i c j a t y w y  k s i ę d z a  J a n a 
Mąkowskiego, ówczesnego proboszcza 
parafii  pw.  św.  Stanis ława Biskupa 
i Męczennika. Mimo że obecnie użytkowane 
boisko nie mieści się już na terenie 
targowiska, znajdującego się przed wojną w 
okolicach dzisiejszych ulic Piastów, 
Mickiewicza i Bohaterów Września, 
historyczny sentyment pozostał. Dlatego też 
w niedzielę  10 września  w ramach 
Europejskich Dni Dziedzictwa na murawę 
soleckiego stadionu wybiegli piłkarze KS 
„UNJA” Związku Strzeleckiego w Solcu 
Kujawskim i Retro Ligi. Wydarzenie to było 
wyjątkowe gdyż przypominało atmosferę 
meczu piłkarskiego z czasów międzywojnia.

Powstanie pierwszego boiska wiązało się 
z powrotem Solca do Polski. Jeszcze na 
początku XX wieku Solec był miasteczkiem, 

w którym większość narodową stanowili 
Niemcy. Po 1920 roku nastąpiła natomiast 
wymiana ludności – Niemcy zaczęli stąd 
wyjeżdżać, a Polacy przybywali z różnych 
stron, zarówno Polski, jak i Europy. Znaczną 
grupę Polaków z Westfalii sprowadził tutaj 

wspomniany ks. Jan Mąkowski. Tzw. 
westfalacy przywieźli ze sobą znajomość 
zasad piłki nożnej. Oznaczało to, że w Solcu 
pojawiło się sporo młodych ludzi, którzy 
chcieli i potrafili grać w piłkę, lecz 
infrastruktura miasta im tego nie ułatwiała. 
W 1923 roku z inicjatywy ks. Mąkowskiego 
wydano więc zgodę, aby na targowisku 
miejskim można było postawić dwie bramki. 
Niedługo później, bo już w 1928, zrodziła się 
potrzeba powstania nowego boiska, tym 
razem w parku miejskim.

Jubileuszowy mecz rozegrał się na 
zasadach obowiązujących w rozgrywkach 
Retro Ligi, które trochę różnią się od 
przepisów z  okresu  międzywojn ia . 
Dopuszczona była zatem dowolna liczba 
zmian, w tym zmiany powrotne. Sędzia nie 
miał żółtych ani czerwonych kartek, 
ponieważ system ten został zaproponowany 
dopiero w 1970 roku. Zamiast nich mogły 
pojawiać s ię  upomnienia  us tne  lub 
wykluczenie z gry do końca zawodów. 
Sygnalizowany i odgwizdywany był też 
spalony. Dodatkowo, dzięki wsparciu firmy 
SOLBET, możliwe było uszycie strojów 
piłkarskich wzorowanych na tych sprzed stu 
lat.

Dla soleckich piłkarzy mecz zakończył 
się zwycięstwem 6:1. Najważniejsza nie była 
jednak wygrana, a satysfakcja płynąca 
z możliwości zorganizowania wydarzenia 
wiążącego się z rocznicą tak ważną dla 
tradycji grania w piłkę nożną w naszym 
mieście. - Mamy nadzieję, że w przyszłym 
roku, kiedy Unia będzie obchodzić stulecie 
powstania, będziemy mogli zorganizować 
mecz rewanżowy w równie ciekawej 
atmosferze! Przy okazji dziękuję Ośrodkowi 
Sportu i Rekreacji za przygotowanie 
i udostępnienie boiska oraz GRS Bizon za 
zapewnienie opieki medycznej uczestnikom 
imprezy – mówi Rafał Kubiak, dyrektor 
Muzeum Solca.

Żywe dziedzictwo -
- tradycje od pokoleń

Jak pokazała pandemia, nie wszystkie 
dzieci  mają równy dostęp do sprzętu 
komputerowego. Wykluczenie cyfrowe, czyli 
różnica między osobami mającymi dostęp do 
techniki informatycznej, a tymi, którzy tego 
dostępu nie mają, szczególnie dała się we znaki 
w czasach zdalnego nauczania, kiedy bez 
dostępu do komputera czy internetu nie można 
było uczestniczyć w lekcjach,  prosić 
nauczyciela o radę, czy nawet integrować się z 
rówieśnikami. Dlatego też powstał rządowy 
program, w myśl którego do 4-klasistów trafią 
nowe laptopy.

We wtorek  12  września  w Szkole 
Podstawowej nr 4 im. Marii Skłodowskiej-
Curie około godziny 10 dyrektor Piotr 
Dy lewsk i  r azem z  uczn iami  odebra ł 
przywiezione do placówki laptopy. komputery 
na pewno się dzieciom przydadzą. Tego samego 
dnia laptopy przywieziono też do Szkoły 
Podstawowej nr 1. Mimo że stan zagrożenia 
epidemicznego dobiegł końca, niektóre 
korepetycje na stałe przeniosły się do strefy 

online, podobnie jak część szkolnych testów, 
czy więzi rówieśniczych. W sieci można 
znaleźć też mnóstwo darmowych pomocy 
dydaktycznych, dzięki którym uczniowie 4 klas 
będą mogli sprawniej przejść przez ten rok 
nauczania, w którym liczba przedmiotów 
szkolnych diametralnie się zwiększa.

Z łatwością można więc się domyśleć, jak 
wielką pomocą dla każdego ucznia może być 
dostęp do nowoczesnych technologii . 
Szczególnie istotne może okazać się to 
w małych miejscowościach, gdzie wszystkie 
potrzebne zajęcia dodatkowe nie zawsze 
przeprowadzane są w trybie stacjonarnym. 
Sami uczniowie na pewno dobrze zdają sobie 
sprawę z tego, jak wielkim wsparciem może 
okazać się dostęp do własnego laptopa. 
Z entuzjazmem zanosi l i  je  do szkoły, 
wymieniając się po cichu informacjami, 
z jakich platform będą korzystali do pomocy 
w poszerzaniu wiedzy.

Łącznie w ramach programu „Laptop dla 
Ucznia” do gminy trafiły 152 laptopy.

Rządowe laptopy
dla czwartoklasistów
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Trzej chłopacy, dwie dziewczyny 
i  jedna hulajnoga.  Wszyscy wyżej 
wymien i en i  w  p i ękne  n i edz i e lne 
popołudnie 10 września przez niemal 20 
minut byli uwięzieni w znajdującej się na 
dworcu windzie. W akcji ewakuującej 
nastolatków brało udział aż 6 strażaków. 
„Niedobra winda”, chciałoby się rzec. 
Niestety, negatywnym bohaterem tego 
zdarzenia nie jest ona, a właśnie grupa 
młodzieży. Młodzieży, która na co dzień 
głośno nawołuje do poszanowania jej 
zdania oraz własności, a także jest 
regularnie edukowana o konsekwencjach 
popełniania przestępstw.

Zapewne miała to być tylko niewinna 
zabawa, bo któż z nas nie kocha wind. 
Elementów, które potrafią zmienić tak 
wiele w komforcie każdego podróżnego 
z bagażem, a dla osób niepełnosprawnych 
ruchowo są czymś, bez czego dostanie się 
na peron może okazać się niemożliwe. 
Mimo wysokiej świadomości na temat 
barier architektonicznych, którymi 
pozbawiony windy dworzec jest najeżony, 
w  k o n s e k w e n c j i  z a b a w y  p i ę c i u 
nastolatków doszło do poważnych 
uszkodzeń. I można próbować sobie 
t łumaczyć,  że przecież ten obiekt 
praktycznie od samego początku był 
miejscem schadzek okolicznej młodzieży. 
Układ stacji poniekąd temu sprzyja – 
wysokie, nieczęsto używane schody 
wyglądają  na kuszące miejsce do 
aktywności takich jak jazda na rowerze, 

deskorolce  czy  spotykanie  s ię  ze 
znajomymi. Na pierwszy rzut oka nie ma 
w tym nic dziwnego – jest to spory budynek 
z rozległym parkingiem, ulokowany 
w centrum miasta, do którego szybko 
można się przedostać z większości 
soleckich szkół. Jednak po wejściu do 
poczekalni  rzeczywistość zaczyna 
wyglądać dużo mniej niewinnie. Ławki 
popisane wulgaryzmami, drzwi obklejone 
naklejkami z mało zachęcającymi hasłami, 
uszkodzone automaty, zdemolowane 
toalety, stłuczone szyby – oto codzienność 
soleckiego dworca, którą zgotowała nam 

Dzień jak co dzień,
dworzec znów ucierpiał

młodzież, która najwyraźniej nie widzi 
potrzeby zmiany swojego zachowania.

W tym wypadku koszt naprawy windy 
szacuje się na 7-10 tysięcy złotych. Kto 
pokryje to zobowiązanie? W pierwszej 
kolejności zapewne gmina, która będzie 
musiała wyasygnować pieniądze ze 
swojego budżetu, aby winda znów mogła 
służyć pasażerom. Jednak gdyby nawet 
mie l i  t o  z rob i ć  rodz i ce ,  t o  s ami 
n a s t o l a t k o w i e  m o g ą  n i e  o d c z u ć 
konsekwencji swojego zachowania na 
własnej skórze. A być może właśnie 
poczucie odpowiedzialności za swoje 
czyny skłoniłoby młodzież do zaprzestania 
regularnego demolowania dworca, gdyż 
opisywany przypadek spowodował tylko 
jedno z wielu uszkodzeń, do których na 
terenie dworca dochodzi tak często.

Alicja Krause

będzie w Kuli (na parterze), 
a OKW nr 2 w Galerii Homo 
Faber (piętro). Obwodowa 
Komisja Wyborcza nr 3 
z  M i e j s k o - G m i n n e g o 
Ośrodka Pomocy Społecznej 
przy ul. Tadeusza Kościuszki 
12 zostanie przeniesiona do 
budynku Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej 
przy pl. Jana Pawła II 4. 
In formacje  o  gran icach 
o b w o d ó w  g ł o s o w a n i a 
z n a j d u j ą  s i ę  w e w n ą t r z 
numeru.

Komisarz wyborczy swoim postanowieniem wprowadził zmiany siedziby trzech 
obwodowych komisji wyborczych. Obwodowa Komisja Wyborcza nr 1, mieszcząca się dotąd 
w budynku dawnego gimnazjum przy ul. 29 Listopada 7 zostanie przeniesiona do Soleckiego 
Centrum Kultury przy ul. gen. Stefana Roweckiego „Grota” 1. Obwodowa Komisja Wyborcza 
nr 2 znajdująca się również przy ul. 29 Listopada 7 będzie także przeniesiona do SCK. OKW nr 1 

OKW NR 2OKW NR 1

OKW NR 3
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Soleckie Centrum Kultury

Była to ósma edycja tego wydarzenia 
w naszym mieście. Wydarzenie cieszyło się 
dużym zainteresowaniem zarówno wśród 
dorosłych, jak i dzieci, czy młodzieży. 
Towarzyszyła mu wystawa plenerowa 
przygotowana przez Soleckie Centrum Kultury 
pn. „Kwiaty znad Niemna”, o czym pisaliśmy 
w poprzednim numerze.

Narodowe Czytanie zapoczątkowane 
zosta ło  przez  prezydenta  Bronis ława 
Komorowskiego już w 2012 roku, kiedy jako 
lekturę wybrano „Pana Tadeusza” Adama 
Mickiewicza. Z kolei w 2015 roku prezydent 
Andrzej Duda wraz z małżonką Agatą 
Kornhauser–Dudą zdecydowali się na czytanie 
„Lalki” Bolesława Prusa. W 2016 roku czytano 
„Quo vadis” Henryka Sienkiewicza, a w 2017 
roku – „Wesele” Stanisława Wyspiańskiego. 
W 2018 roku lekturą Narodowego Czytania 
zostało „Przedwiośnie” Stefana Żeromskiego, 
a dodatkowo, z okazji 100. rocznicy odzyskania 
niepodległości, przez cały rok czytano 
„Antologię Niepodległości”. Na ósme 
Narodowe Czytanie w 2019 przeczytano osiem 
polskich noweli, w 2020 zaś „Balladynę” 
Juliusza Słowackiego. Rok później „Moralność 
pani Dulskiej” Gabrieli Zapolskiej, a w 2022 
roku, czyli Roku Romantyzmu Polskiego, 
w całej Polsce i na świecie odbyło się Narodowe 
Czytanie „Ballad i romansów” Adama 
Mickiewicza.

W tegorocznej edycji lekturą Narodowego 
Czytania zostało „Nad Niemnem” Elizy 
Orzeszkowej. Utwór ten pisany był w latach 
w latach 1886–1887, a w formie książkowej 
ukazał się w 1888 roku. Tegoroczna edycja 
pokryła się zarazem z 182. rocznicą narodzin 
słynnej pozytywistycznej pisarki, dla której 
„Nad Niemnem” było najentuzjastyczniej 
ocenionym utworem w całej karierze. 
Spodobało się ono krytykom oraz odbiorcom 
do tego stopnia, że często porównywano je do 
Mickiewiczowskiego „Pana Tadeusza”, ze 
względu na olbrzymie walory artystyczne.

Samo świętowanie w Solcu Kujawskim 
tego ważnego wydarzenia przebiegło w bardzo 
przyjemnej atmosferze i miłej scenerii. 
Czytający doskonale wczuli się w swoją rolę, 
bardzo dobrze oddając emocje bohaterów oraz 

klimat emocjonalny epoki, w której rozgrywała 
się fabuła. Pogoda dopisywała, dzięki czemu 
Narodowe Czytanie odbyło się w plenerze, nie 
mogło więc zabraknąć napojów i przekąsek.

W tym roku w roli czytających wystąpili: 
Barbara Białkowska (zastępca burmistrza), 
Magdalena Rudna –Plewa (sekretarz gminy), 
Alina Kowalska (skarbnik gminy), Justyna 
Żebrowska-Dudek (dyrektor Wydziału Spraw 
O b y w a t e l s k i c h ) ,  B a r t ł o m i e j  C z a k i 
(przewodniczący rady miejskiej), Alicja Żaguń 
(radna, przewodnicząca Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu), Tomasz Pacek (radny), Anna 
Musialik (słuchaczka Uniwersytet Trzeciego 
Wieku), Anna Chwałek (poetka), Marta 
Olszowiec (pracownik Przychodni Zdrowia 
Solmed), Janina Walczak (członkini KTR 
Torpedo), Beata Dąbrowska (czytelniczka), 
Julia Woluntarska (członkini Młodzieżowego 
Klubu Dyskusyjnego Książki), Łukasz 
Wojtecki (przedstawiciel Muzeum Solca), 
Wojciech Elszyn (kierownik działu Gospodarki 
Komunalnej i Przygotowania Produkcji 
w ZGK), Paweł Marchel (przedstawiciel 
Biblioteki Publicznej) oraz nauczyciele wraz 
z uczniami Zespół Szkół Ogólnokształcących 
i  Z a w o d o w y c h :  M a r i o l a  D ę b o w s k a -
Milewska, Katarzyna Ryckowska, Justyna 
Cies ie lska ,  Małgorzata  Fiałkowska,  
Magdalena Lankauf, Jakub Wojciechowski, 
Natalia Ciesielska, Sebastian Mędlewski.

Jak zapowiadają pracownicy biblioteki, 
organizatorzy soleckiego czytania, za rok 
czytamy „Kordiana” Juliusza Słowackiego.

22 września
17.00 - LASSIE. NOWE PRZYGODY 

– to pełna zagadek, akcji i emocji 
kontynuacja przygód najwierniejszego psa 
świata. Tym razem uwielbiany przez 
wszystkich owczarek szkocki długowłosy 
(czyli rasa znana również pod nazwą 
„collie”) wraz ze swoim ukochanym 
opiekunem wyruszą na poszukiwanie 
zaginionego czworonoga. Nie będzie tu 
miejsca na uganianie się za własnym 
ogonem. Szykuje się niezwalniająca tempa 
przygoda dla całej rodziny bez względu na 
wiek! Od lat: 7.

19.00 – TEŚCIOWIE 2 – premiera 
kinowa miała miejsce 15 września – 
w naszym kinie również! To kontynuację 
komediowego hitu w reżyserii Kaliny 
Alabrudzińskiej z gwiazdorską obsadą. 
Czy tym razem dojdzie do ślubu? Weronika 
i Łukasz – niedoszła para młoda z pierwszej 
części postanawia dać sobie drugą szansę 
i zaprasza rodzinę na ślub i przyjęcie 
weselne do nadmorskiej miejscowości. 
Film polecamy wszystkim, którzy oczekują 
od kina rozrywki na wysokim poziomie. Od 
lat: 15.

29 września
17.00 – O PSIE KTÓRY JEŹDZIŁ 

K O L E J Ą  –  t o  p r z e n i e s i o n a  w e 
współczesne czasy opowieść znana 
z uwielbianego dzieła Romana Pisarskiego 
pod tym samym tytułem. Poruszająca 
historia przyjaźni dziecka i niezwykłego 
psa-podróżnika, czworonoga wiernego jak 
Lassie, dzielnego jak Bella i zabawnego jak 
Beethoven, który od szczenięcia czuł 
pociąg do wielkiej przygody i swoimi 
podróżami koleją poruszył miliony serc. 
Od lat: 7.

19.00 – PORADY NA ZDRADY – jak 
wytrzymać z tą drugą… płcią!? Czas na 
komedię o mężczyznach, którzy nie wiedzą 
jak być facetami i kobietach, które ledwo 
z nimi wytrzymują. Oto druga część 
przeboju, który zobaczyło w kinach blisko 
700 000 widzów! Od lat: 15.

W poniedziałek 11 września na Placu Jana Pawła II odbyła się Akcja Narodowego 
Czytania. Jest to ogólnopolska akcja społeczna propagująca znajomość polskiej 
literatury narodowej, podczas której obszerne fragmenty dzieł odczytywane są 
również w środkach masowego przekazu.Kino Kultura

zaprasza Soleckie
Narodowe Czytanie

Stowarzyszen ie  na  r zecz  Osób 
Niepełnosprawnych, Środowiskowy Dom 
S a m o p o m o c y  i  G m i n n a  K o m i s j a 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
organizują integracyjny konkurs latawców. 
Ma on przyczynić się do integracji 
m i e s z k a ń c ó w,  s p o p u l a r y z o w a ć  
modelarstwo i zawody latawcowe, rozwijać 
umiejętności manualne, konstruktorskie, 

plastyczne oraz pobudzać wyobraźnię 
twórczą dzieci, młodzieży oraz osób 
niepełnosprawnych, a także promować 
zdrowe i aktywne spędzanie wolnego czasu 
n a  ś w i e ż y m  p o w i e t r z u .  K o n k u r s 
skierowany jest do uczniów soleckich 
szkół, dorosłych osób niepełnosprawnych 
oraz pozostałych mieszkańców Solca 
K u j a w s k i e g o .  Z a p r a s z a m y  n a  1 0 
października do stanicy wodnej Salina. 
S z c z e g ó ł y  k o n k u r s u  o r a z  k a r t a 
z g ł o s z e n i o w a  w  r e g u l a m i n i e 
z a m i e s z c z o n y m  n a 
www.soleckujawski.pl/AKTUALNOŚCI 
oraz pod numerem tel. 52 387 87 12.

Konkurs
latawców Po wakacyjnej przerwie wróciły zajęcia 

Klubu Rodzinnego. Te cieszące się 
niesłabnącą popularnością zajęcia gromadzą 
w bibliotece co środę o godz.16.30. dzieci 
wraz z rodzicami/opiekunami. Pierwsze 
zajęcia 13.IX. związane były z Dniem 
Kropki.  Przypominamy, że z uwagi na duże 
zainteresowanie i jednocześnie ograniczoną 
liczbę uczestników zajęć, wprowadzono 
zapisy na zajęcia (pod nr tel. 523870152 oraz 
na FB BP)

Rodzinny
klub

Czytający doskonale wczuli się w swoją 
rolę,  bardzo dobrze oddając emocje 
bohaterów.
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Wydawca dwutygodnika: 

Urząd Miejski, ul. 23 Stycznia 7, 

86-050 Solec Kujawski.
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Solec Kujawski.

Sport i rekreacja

W sobotę 16 września w lasach 
Nadleśnictwa Solec Kujawski odbyła się VII 
edycja Biegu Najeżonego Przeszkodami 
„Jeżyk”. Ta sympatyczna impreza corocznie 
gromadzi na starcie wielu śmiałków, którzy 
d e c y d u j ą  s i ę  z m i e r z y ć  z  o k o ł o 
pięciokilometrową trasą, poprowadzoną 
przez urokliwe ale i bardzo trudne do 
przebycia tereny Leśnictwa Rudy. Nie brak 
bagien, stromych podbiegów, naturalnych 
oraz specjalnie na ten bieg utworzonych 
przeszkód. Tegoroczny Jeżyk zgromadził na 
starcie aż 225 osób. Wszyscy dobiegli do 
mety zadowoleni, a większość z nich 
obiecała wziąć udział w kolejnych edycjach 
imprezy.

W gronie kobiet najlepsza okazała się 
Sylwia Andrzejewska (Bydgoszcz), która 
pokonała trasę w czasie 36 minut i 49 
sekund. Drugie miejsce wywalczyła Alina 
Podbielska (Toruń) – 38:50, zaś trzecie 
Agata Misiak (Solec Kujawski) – 40:45. 
W gronie mężczyzn triumfował Patryk 
Hołtyn (Bydgoszcz) z czasem 30 minut i 58 
sekund, który wyprzedził Jarosława 
Nowickiego (Włocławek) – 32:04 oraz 
Patryka Winieckiego (Bydgoszcz) – 32:24.

Po zakończeniu biegu najlepsze trzy 
osoby w klasyfikacjach kobiet i mężczyzn 
uhonorowane zostały pucharami oraz 
nagrodami rzeczowymi, zaś wszyscy 
uczestnicy otrzymali, bezpośrednio na 
mecie, pamiątkowe medale. Nagrodzono 
także trójki najlepszych zawodników z Solca 
Kujawskiego – tu zwyciężyli Agata Misiak 
przed Joanną Zdanowicz i Adrianną 
Jakubiec  wśród kobiet  oraz Artur 
Rzętkowski przed Łukaszem Wojteckim 
i Arturem Wiśniewskim wśród mężczyzn 
(fot.). Tradycyjnie ostatnim akcentem 
imprezy był ciepły poczęstunek, przy 
którym uczestnicy ale i kibice wymieniali 
doświadczenia z tegorocznego biegu.

Organizatorem Jeżyka był MUKS 
„Start”, przy pomocy OSiR, Gminy Solec 
Kujawski, OSP, Nadleśnictwa oraz Zakładu 
Gospodarzki Komunalnej. Patronat nad 
imprezą objął Starosta Bydgoski – Wojciech 
Porzych. W gronie sponsorów znaleźli się: 
Drobex, Tylpol, Pasaco, Autos, Trzy Doliny, 
Roszak, Aljot, Chemsol, Active Planet, 
Tartak Otorowo, radny Tomasz Pacek, 
Piekarnia Grochola, Centrum Optyczno-       
-Okulistyczne.

Organizatorzy dziękują również firmom 
– Duo Medic (opieka medyczna), LSV 
Technika (nagłośnienie) ,  portalowi 
b4sport.pl (pomiar czasu), Nasz Bar 
(wyżywienie), a także byłemu dyrektorowi 
s o l e c k i e g o  O S i R  Z b i g n i e w o w i 
Wawrzyniakowi (prowadzenie imprezy) 
oraz wolontariuszom.

Przybiegli
zadowoleni

Fot. Ł. Czarczyński, G. Perlik

W drugi weekend września odbył się 
pierwszy w tym sezonie Krajowy Turniej 
Badmintona . Gościliśmy na naszej hali aż 102. 
zawodników w trzech kategoriach: U13, U15 
i U17. Solecczanie grający w MLKS-ie zdobyli 
p ierwsze  medale ,  co  daje  pozytywny 
prognostyk na dalszą część sezonu. Nasi 
badmintoniści mieli możliwość mierzyć się 
z zawodnikami liczącymi się kraju, dzięki 
czemu zdobyli bardzo cenne doświadczenia.

Oto wyniki zawodników MLKS:
Gra podwójna chłopców U15: miejsce 3 - 

Szymon Jaskot / Paweł Batliński;
Gra podwójna dziewcząt U15: miejsce 4/6 - 

Milena Michońska / Natalia Oleszczuk;
Gra mieszana U15: miejsca 4/6 - Julia Kusz 

/ Paweł Batliński;
Gra pojedyncza dziewcząt U17: miejsca 3/4 

- Marta Pituła, Julia Bandoch;
Gra mieszana U17: miejsce 3 - Julia 

Bandoch / Jan Szałkowski.

Grali
z najlepszymi

Dzień bez samochodu
22 września o godz. 17.00 spod dworca PKP 

na dziesięciokilometrową trasę wyruszą 
uczestnicy rowerowego rajdu, organizowanego 

przez UKS „Top” z okazji „Światowego dnia bez 
samochodu”. Rajd wpisał się już na stałe 
w kalendarz imprez rekreacyjnych, a tegoroczna 
edycja jest już czwartą.

O puchar
Dzień po rajdzie rowerowym (w sobotę 23 

września) rowerzyści będą rywalizowali o puchar 
kompleksu naturalnych tras rowerowych. Imprezę 
organizuje ULS „Top” przy współpracy z fiormą 
Aljot i grupą Bizon, a dofinansowanie uzyskano 
z Ministerstwa Sportu i Turystyki. Początek 
o godz. 9.00.

Przegrane na starcie
Meczy inaugurujący starty tenisistów 

stołowych z UKS „Top” w I lidze zakończył się 
przegraną solecczan. W meczu wyjazdowym 
ulegli oni ZKS Zielona Góra 2:8. W drugim meczu 
z Energą Morliny Ostróda nasi przegrali 1:9. 
Lepiej wypadli pingpongiści w Wojewódzkim 
Turnieju Kwalifikacyjnym seniorów Mateusz 
Ufnal oraz Michał Majchrzak. Zawodnicy 
spotkali się w finale, w którym lepszy okazał się 
M. Ufnal. Zagra on w GP Seniorów w Gliwicach.

Sportowy
kalejdoskop



T e g o r o c z n a  a k c j a  h o n o r o w e g o 
krwiodawstwa Motoserce, zorganizowana po raz 
kolejny przez soleckich motocyklistów z klubu 
Skulls, zachęciła do oddania tego najcenniejszego 
leku nie tylko członków i sympatyków klubu, ale 
także innych solecczan.  Jak informują 
organizatorzy, w tym roku udało się uzbierać 
ponad 10 litrów krwi. Solecka zbiórka wpisała się 
w XV edycję akcji ogólnopolskiej. Tego dnia 
organizatorzy prowadzili też zbiórkę na leczenie 
mamy jednego z klubowiczów, która choruje na 
nowotwór złośliwy. 

Po mszy świętej odprawionej w intencji 
rolników w kościele Św. Stanisława, korowód 
dożynkowy wyruszył na parking koło Ośrodka 
Sportu i Rekreacji, gdzie miała miejsce dalsza 
część gminnych dożynek. Zanim na scenę 
weszli artyści, burmistrz Teresa Substyk 
i przewodniczący rady miejskiej Bartłomiej 
Czaki przekazali podziękowania i życzenia 
skierowane do rolników z naszej gminy, przyjęli 
od starostów dożynek Magdaleny Kmieciak 
i Kazimierza Kobylarza bochen chleba, który 
później podzielili i rozdali mieszkańcom. Obok 
przedstawicieli samorządu w uroczystościach 
wzięli udział honorowi obywatele naszego 
miasta – Irena Santor oraz ks. kanonik Tadeusz 
Zabłocki. Po zakończeniu oficjalnej części ze 
sceny popłynęły dźwięki muzyki. Tym razem 
królował folklor w wykonaniu rodzimego 
zespołu „Solecczanie” oraz zespołów pieśni 
i tańca Młody Toruń i Ziemi Kutnowskiej. Były 
również prezentacje przygotowane przez 
Soleckie Centrum Kultury, a wieczorem 
królowała muzyka disco polo. Organizatorzy 
tegorocznych Dożynek – Urząd Miejski, 
Sołectwo Kujawska i Soleckie Centrum Kultury 
- chyba mogą je uznać za udane. Dziękują 

Dożynki’ 2023

wszystkim mieszkańcom za tak liczny udział. 
Serdeczne podziękowania przekazują również 
d o  w s z y s t k i c h ,  k t ó r z y  w ł ą c z y l i  s i ę 
w organizację tegorocznego święta, zwłaszcza 
Zak ładowi  Gospoda rk i  Komuna lne j , 

O ś r o d k o w i  S p o r t u  i  R e k r e a c j i , 
Środowiskowemu Domowi Samopomocy oraz 
pracownikom urzędu. Ogromne podziękowania 
za zaangażowanie kierują również do firmy P.D. 
DROBEX Sp. z o.o., za wsparcie organizacyjne 
oraz jako sponsor. Dania z grilla były naprawdę 
smaczne.



„Ludzie, których kochamy, zostają na zawsze,
bo zostawili ślady w naszych sercach”

Serdeczne podziękowania za udział w uroczystości pogrzebowej rodzinie, 
przyjaciołom, sąsiadom, delegacjom oraz współpracownikom, którzy łącząc się z nami 
w bólu, uczestniczyli w ostatniej drodze Męża, Ojca i Dziadka

Śp. Andrzeja Konopy

Wdzięczność za wsparcie duchowe, słowa otuchy oraz przekazane wieńce i kwiaty.
Szczególne podziękowania przekazujemy również księdzu wikariuszowi 
Krzysztofowi Kwaśniewskiemu za piękną i wzruszającą ceremonię pogrzebową.

Żona Barbara z Dziećmi

WYRAZY WDZIĘCZNOŚCI
dla Pana dr. h.c. MARKA MAŁECKIEGO Prezesa SOLBET Sp. z o.o.

za bezinteresowne wsparcie całej naszej rodzinie po śmierci

Śp. Andrzeja Konopy

Z wyrazami szacunku i wdzięczności - Barbara Konopa

Panu Markowi Małeckiemu, prezesowi 
Grupy Kapitałowej Solbet

i Zarządowi firmy podziękowania
za pomoc i wsparcie

podczas długoletniej, ciężkiej choroby 
mojej zmarłej Żony

Śp. Teresy Ciesiółki

przekazują

MĄŻ z RODZINĄ

Pani Agnieszce Czarczyńskiej
z serca płynące wyrazy głębokiego 

współczucia z powodu śmierci

MAMY

przekazują

BURMISTRZ I PRACOWNICY 
URZĘDU MIEJSKIEGO
W SOLCU KUJAWSKIM

Program „Opieka 75+” na rok 2023 jest 
elementem polityki społecznej państwa 
dającym możliwość uzyskania przez gminy 
wsparcia finansowego w zakresie realizacji 
z a d a n i a  w ł a s n e g o  o  c h a r a k t e r z e 
obowiązkowym, określonego w art. 17 ust. 
1 pkt 11 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. 
o pomocy społecznej tj. świadczenia usług 
opiekuńczych, w tym specjalistycznych 
u s ł u g ,  w  m i e j s c u  z a m i e s z k a n i a 
(z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi).

Strategicznym celem programu jest 
p o p r a w a  d o s t ę p n o ś c i  d o  u s ł u g 
opiekuńczych, w tym specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób w wieku 75 
lat i więcej, które są osobami samotnymi 
(zgodnie z art. 6 pkt 9 ustawy o pomocy 
społecznej) lub są osobami samotnie 
gospodarującymi (zgodnie z art. 6 pkt 10 
ustawy o pomocy społecznej), a także tych, 
które pozostają w rodzinie. W 2023 roku do 
31 sierpnia ze wsparcia w formie usług 
opiekuńczych skorzystało 30 osób w wieku 
75+. 

Gmina otrzymała na realizację zadania 
dotację celową z budżetu państwa 
w wysokości 60 proc. kosztów realizacji 
zadania, tj. 72 882,00 zł.

Stowarzyszenie Wspierania Rodzin we 
współpracy z Miejsko-Gminnym Ośrodkiem 
Pomocy Społecznej w okresie od 1 czerwca do 29 
września 2023 roku realizuje projekt pn.: 
„Kulturę góralską zgłębimy i aktywnie czas 
spędzimy”. Celem projektu jest integracja 
społeczna osób z niepełnosprawnościami z grupą 
seniorów oraz zwiększenie ich aktywności 
w lokalnej społeczności poprzez wspólne 
spotkanie i zgłębianie wiedzy z zakresu tematyki 
góralskiej. W ramach projektu zorganizowano 
piknik pn. „Na góralską nutę”. W trakcie pikniku 
organizatorzy przybliżyli uczestnikom m.in. 
zwyczaje, tradycje i obrzędy góralskie. Odbyły 

się konkursy z nagrodami, m.in. „Rzut 
Harnasia”, „Przyciąganie ciupagi”, a także 
wykonanie najładniejszego oscypka. Każdy 
z uczestników otrzymał magnes w stylu 
góralskim i mógł zrobić sobie pamiątkowe 
zdjęcie w tzw. „dybach góralskich”. Dla 
uczestników przygotowano smaczną góralską 
przystawkę, obiad i deser. Podczas pikniku 
wszyscy świetnie się bawili i do domów 
z dobrymi humorami wrócili – hej! Uczestnikami 
pikniku były osoby z niepełnosprawnościami 
i seniorzy z naszej gminy oraz zaproszeni goście. 
Projekt współfinansowany jest ze środków 
Gminy Solec Kujawski.

Spędzili czas
po góralsku i aktywnie

Skorzystało
30 osób

Pani Danucie Cicherskiej z serca płynące wyrazy głębokiego współczucia
z powodu śmierci

MĘŻA
składają

SŁUCHACZE UNIWERSYTETU TRZECIEGO WIEKU 
WSG – FILIA W SOLCU KUJAWSKIM ORAZ 

DYREKTOR I PRACOWNICY BIBLIOTEKI PUBLICZNEJ
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